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Č.j. UHK/DFF/2023/10076 
 

ZÁPIS ze zasedání  
Akademického senátu Filozofické fakulty UHK 7/2023, 

konaného dne 16. března 2023 
v zasedací místnosti SM4 

 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Šandera, doc. Daneš, doc. Beran, dr. Hrubeš, dr. Trousil, Mgr. 
Burianová, Roman Vyšanský, Pavlína Žďárská, Anna Tecza, Jaroslav Neubauer 
 
Hosté: dr. Prouza, Ing. Svobodová, dr. Květina, dr. Strobach, Bc. Vodička, Bc. Fliegerová 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy a konstatoval, že senát je 
usnášeníschopný.   
 
Informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
 
Dr. Joukl dal hlasovat o navrženém programu jednání: 
 
Program: 
 
1. „Hodina pravdy“ (28. 3. 2023) – Výzva na podporu humanitních a sociálněvědních oborů 

2. Technický stav učeben na budově B 

3. Různé 

Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6 Pro:                 5 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  0 Nepřítomni:   0  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržený program jednání. 
 

1. „Hodina pravdy“ (28. 3. 2023) – Výzva na podporu humanitních a sociálněvědních oborů 

Dr. Joukl v úvodu připomněl, že celorepubliková akce začala sepsáním petice na UPOL Výzva 
na podporu humanitních a sociálněvědních oborů, která byla podpořena i senátem FF UHK. 
Uvedl, že na nerovné postavení filozofických fakult v souvislosti s financováním vzhledem 
k ostatním fakultám upozorňují taktéž děkani FF a odborové svazy. 

Dr. Joukl konstatoval, že mezi akademickými senáty humanitně a společenskovědně 
zaměřených fakult dochází k četné výměně informací o aktuálním dění, k vydávání usnesení a 
vzájemné podpoře. 

Akce “Hodina pravdy” je nyní společnou protestní akcí. Dr. Joukl zdůraznil, že AS FF UHK na 
svém minulém zasedání rovněž přijal usnesení, ze kterého vyplývá důrazná podpora veškerým 
iniciativám, upozorňujícím na kritickou situaci spojenou s podfinancováním veřejných 
vysokých škol s dopady zvláště na filozofických fakultách. 
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Dr. Joukl sdělil, že dne 28. března v rámci „Hodiny pravdy“ proběhnout po celé ČR protestní 
akce, nejvýrazněji pak v Olomouci a v Praze, kde je od 15 hod. naplánován protestní pochod 
z náměstí Jana Palacha k soše T. G. Masaryka před Pražským hradem. 

Vyvstala otázka, jakým způsobem se zapojí AS FF. Proběhla diskuse, do které se zapojili všichni 
zúčastnění senátorky a senátoři a vzešly následující podněty: 

• Zorganizovat protestní akci přímo na FF 

o Akce na FF by proběhla během dopoledne formou protestního shromáždění 
před budovou FF, bez průvodu. 

o Po dobu protestního shromáždění nebude vyhlášeno děkanské volno, 
zúčastnění studenti i vyučující budou z výuky omluveni. 

o Pořadatelem a svolavatelem akce je AS FF UHK.  
o Akce je podporována Odbory UHK, které nabídly spoluúčast. 
o Akce se dotýká nejen akademiků, ale i studentů a THP. 
o Vytvořit krátký, ale úderný program, jasně pojmenovat, z jakého důvodu se akce 

koná. 
• Po skončení protestního shromáždění před budovou FF se část akademiků a studentů 

vydá podpořit akci v Praze. 

• Na webových stránkách FF vznikne záložka, kam budou vkládány aktuální informace o 
„Hodině pravdy“, včetně dění na FF, odkazů na akce na ostatních fakultách, odkazů na 
prohlášení a usnesení dalších zainteresovaných orgánů a uskupení. 

• Předat informace studentům a všem zaměstnancům FF, důraz na jednotný zdroj 
informací. 

• Zapojení studentů FF prostřednictvím studentských spolků, zdůraznit, že protestní 
shromáždění je významné i pro ně. 

• Nutnost zdůraznit důležitost humanitních a společenskovědních oborů pro region. 

• Zdůraznit solidaritu napříč, vystupovat jako celá univerzita. 

• Celorepublikové poměry ukázat na regionální univerzitě. 

• Pozor na protiargumenty – slabá úroveň vysokého školství; neexistující jednota v rámci 
vysokého školství; každý region si hájí své zájmy. 

• Vytvořit pracovní skupinu, která bude celou akci koordinovat. 

• Vydat tiskovou zprávu, dát avízo o konání akce novinářům. 

• Předložit akci i veřejnosti. 

• Vytvoření infografiky, informace na sociálních sítích. 

• Zajištění povolení pro protestní shromáždění od MMHK. 

Do diskuse se zapojil dr. Prouza, který informoval o stanovisku Asociace děkanů FF. Zmínil, že 
toto téma bylo vyzdvihnuto v době, kdy zasedala Asociace děkanů v Hradci Králové. Dr. Prouza 
uvedl, že je nejenom třeba poukazovat na podfinancování školství jako celku, ale hlavně 
zdůraznit nespravedlivé systémové znevýhodnění filozofických fakult, které se projevuje 
v hodnocení vědy nebo v tzv. KEN (koeficient ekonomické náročnosti), kdy jsou zvýhodněny 
přírodovědné a medicínské obory. Pedagogické fakulty mají svůj vlastní ukazatel P, ze kterého 
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čerpají prostředky. Filozofické fakulty nejsou nijak kompenzovány, hledají si vlastní zdroje 
financování. Nabízí se otázka vytvoření ukazatele F pro filozofické fakulty, ale to může být jen 
velmi dočasné řešení, neboť takový fond by zkomplikoval rozdělování prostředků v rámci 
univerzity. Také pouhé navýšení rozpočtu vysokých škol je krátkodobé řešení, neboť z důvodu 
nezměněného systému rozdělování peněz by FF byly opět znevýhodněny. Dr. Prouza také 
zmínil názory, které zaznívají v souvislosti s příčinami nízkých platů na FF, jako např. velké 
množství a nadbytečnost humanitních a společenskovědních oborů, malý jejich význam pro 
společnost. Všechny tyto ataky jsou nebezpečné a je jim nutné čelit. Dr. Prouza dále uvedl, že 
se bude konat jednání Asociace děkanů FF, ze kterého vzejde společné stanovisko k situaci. 
Zdůraznil, že asociace doposud jednala po vlastní linii, ale důležitá je další jejich podpora. 

Po vzájemné domluvě byl dohodnut průběh protestních akcí na FF. Na 28.3. AS FF UHK 
svolá protestní shromáždění před budovu FF, a to v 10:28 hod., aby akademičtí pracovníci 
a studující mohli podpořit protestní pochod v Praze, který začíná v 15 hodin. 

 

Návrh usnesení AS FF UHK: 

Akademický senát FF UHK podporuje protestní akce v rámci „Hodiny pravdy“, plánované na 28. 
3. 2023. AS FF UHK svolává na tento den protestní shromáždění, a to v 10:28 před budovou FF 
UHK, na náměstí Svobody. Zároveň AS FF UHK vyzývá k aktivní podpoře protestního pochodu, 
který se koná v tento den v Praze. AS FF UHK schvaluje koordinační skupinu pro přípravu 
protestních akcí, s účastí zástupců AS FF UHK, AS UHK, akademických pracovníků, studujících 
a THP, a to ve složení: 

dr. Joukl, dr. Květina, Bc. Vodička, Bc. Fliegerová a R. Vyšanský. 

 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                6 Pro:                 5 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  0 Nepřítomni:   0  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
 
2. Technický stav učeben na budově B 

 
Dr. Strobach uvedl, že během minulého a tohoto semestru bylo zaznamenáno mnoho 
technických problémů, které by se daly charakterizovat jako záběh systému. Budova byla 
převzata v červenci 2022 a nebylo možné provést testovací provoz výuky. Došlo k plné zátěži 
výukových systémů, systémy umístněné v učebnách jsou obdobné systémy, které jsou 
používány na ostatních fakultách.  

Dr. Strobach sdělil, že některé závady jsou způsobeno samotným uživatelem. Uvedl, že bylo a 
stále je nabízeno proškolení práce s technikou. Největším stávajícím problémem je samovolné 
vypínání techniky z důvodu přehřátí. Problém byl částečně eliminován instalací mřížek, což se 
však na některých učebnách ukázalo jako nedostatečné. V současné chvíli se problém řeší 
formou reklamace u dodavatele, který provede kontrolu samotných jednotek.  
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Momentálně probíhá dovybavení učeben systémy na podporu online výuky. Dr. Strobach 
zdůraznil, že spousta techniky není dostupná na trhu a dodací lhůty po vysoutěžení jsou 
minimálně 28 týdnů. 

Z jednání odešla z pracovních důvodů Mgr. Klára Burianová. 

Doc. Šandera vznesl dotaz ohledně vypnutí systému v případě zapojení notebooku studenta 
do zásuvky. Dr. Strobach sdělil, že toto se děje v případech, kdy jsou do sítě zapojovány kabely, 
které nejsou v pořádku a z důvodu velké citlivosti jističů a ochrany uživatele se celý systém 
vypne. 

Doc. Šandera dále upozornil na učebny, které jsou umístěny v křídle do Gočárovy třídy. Není 
zde klimatizace, okna z důvodu hluku nelze otvírat a vzduch v učebně je po krátké době 
vydýchán. Dr. Trousil doplnil, že u SZZ nejsou ani přestávky, ve kterých by učebna mohla být 
provětrána. 

Dr. Strobach uvedl, že pro SZZ lze rezervovat učebny jinde na budově, v tuto dobu již 
neprobíhá výuka. Doplnil, že klimatizace z technických důvodů do těchto učeben nešly umístit, 
je nutné intenzivně větrat o přestávkách. Dveře do učeben jsou protipožární, nelze odstranit 
hydraulický zavírač (neodpovídá požárním předpisům). Bylo navrženo, aby se ke dveřím 
nainstalovaly zarážky, což bude dořešeno. 

Doc. Beran upozornil na vysoké teploty na budově a zda by nebylo možné snížit teplotu. Ing. 
Svobodová uvedla, že radiátory jsou nastaveny na střední hodnotu, bohužel např. na chodbách 
stále někdo teplotu zvyšuje. Dr. Trousil se zeptal, zda by nebylo možné večer a na víkendy 
stáhnout radiátory. Dr. Strobach sdělil, že toto je řízeno centrálně a automaticky se na tento 
čas teplota sníží.  

Dr. Trousil požádal o rozeslání informace o nedostatečné funkčnosti techniky studentům a 
dále pak vznesl dotaz, kdy budou dokončeny opěrky v místnosti B16. Dr. Strobach uvedl, že 
opěrky budou vyměněny v příštím nebo následujícím týdnu, v současné chvíli termín ještě není 
od dodavatele potvrzen. 

Dr. Trousil dále vznesl dotaz, zda by nebylo možné koupit mobilní ventilátory. V diskusi bylo 
konstatováno, že ventilátory nevyřeší problém vydýchaného vzduchu, v létě však mohou snížit 
teplotu vzduchu. Dr. Strobach doplnil, že budova se po rekonstrukci již celkově nepřehřívá, 
chodby zůstávají chladné. 

Doc. Šandera požádal o opětovné proškolení zaměstnanců Centra služeb, dr. Trousil požádal 
o dokončení manuálu pro zacházení s IT, který by byl umístěn u každého počítače. Dr. Prouza 
uvedl, aby v případě nefunkčnosti techniky a následného neuvedení do provozu 
zaměstnancem Centra služeb byl zaznamenán čas, kdy k tomu došlo, a to z důvodu cíleného 
identifikace problému a možného dalšího proškolení zaměstnanců. Informace se mají předávat 
Ing. Svobodové. Manuál je jistě formou, která může pomoci řešit méně komplikované 
problémy. 

 
3. Různé 

 
Doc. Šandera uvedl, že veškeré informace k volbám na funkci děkana FF UHK byly zveřejněny, 
v tuto chvíli není evidována žádná nominace na kandidáta. 
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Dr. Joukl připomněl, že dnes, 16. 3. zavítá ministr školství prof. Balaš, který navštíví budovu B 
a budovu C a v 15.30 se uskuteční s panem ministrem diskuse v aule OSV. Účast na diskusi je 
žádoucí vzhledem k řešeným i neřešeným problémům.  
 
 
Příští zasedání AS FF UHK se bude konat 20. dubna 2023 (podklady do 11. dubna 2023). 

 
 
 
 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D.,  
předseda AS FF UHK 

 
 

doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D.,  
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 

Mgr. Klára Burianová,  
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


